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Geachte mevrouw Blankenburgh,  
 

Op 1 maart 2024 heeft uw fractie schriftelijke vragen gesteld, op grond van artikel 42 van 
de Organisatieverordening van de gemeenteraad, betreffende de bekostiging van 
onderwijshuisvesting voor Oekraïense leerlingen en de stand van zaken rond de 
Internationale Schakelklas (ISK). Graag reageren wij op uw vragen. 
 
1. Wat betekent het stopzetten van de eenmalige subsidie concreet voor Oekraïense 
leerlingen binnen de gemeente Barneveld? Komt de locatie aan de Kuntzelaan als 
gevolg hiervan te vervallen?  
 
Deze SPUK (Regeling specifieke uitkering tijdelijke onderwijshuisvesting ontheemden) 
betrof een tijdelijke eenmalige regeling in verband met de massale toestroom van 
ontheemden uit Oekraine in de eerste fase. Door de regeling was het mogelijk snel 
onderwijs aan Oekraïense leerlingen te organiseren. Het betrof financiering i.v.m. de 
grote toestroom voor bijvoorbeeld de huur van tijdelijke onderwijshuisvesting en het 
inrichten van onderwijslokalen. Deze tijdelijke regeling moest bestaande 
nieuwkomersscholen en -klassen ontlasten. Die konden al deze kinderen ineens niet 
regulier opvangen.  
 
Volgens het ministerie van OCW is de toestroom van Oekraïense ontheemden 
gestabiliseerd en kunnen vluchtelingen die vorig jaar zijn ingestroomd in het onderwijs 
meegenomen worden in de verdeelsleutel van het huisvestingsbudget van het 
gemeentefonds. Daarmee is volgens OCW een verlenging van de SPUK 
Onderwijshuisvesting niet meer nodig. 
   
In Barneveld is de Tijdelijke Opvangvoorziening (Oekraïense basisschool) gestopt per 
einde schooljaar 2022-2023 en deze leerlingen zijn of ingestroomd in het reguliere 
basisonderwijs, speciaal onderwijs of ingestroomd bij NKS de Springplank.  
 
De Oekraïense leerlingen in de VO leeftijd gaan naar de ISK aan de Burgemeester 
Kuntzelaan per november 2022. Deze locatie zal einde schooljaar 2023-2024 sluiten.  
Voor deze leerlingen wordt binnenkort bekend wat hun plaatsingsadvies zal zijn, dus 
welk vervolgonderwijs en welke ondersteuning dit vraagt.  
 
2. Zijn er financiële consequenties van het wegvallen van deze subsidie voor ons als 
gemeente? Zo ja, hoe gaat het college hiermee om?  
 
Nee.  
 
3. In de passage op pagina 5 van het Programma en Overzicht Voorzieningen 
Huisvesting Onderwijs worden zorgen geuit. Deelt het college deze zorgen? 
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We erkennen de zorgen en zijn doorlopend in gesprek om te kijken naar huisvesting en 
bespreken ook de gang van zaken op andere onderwerpen. De ISK is op dit moment 
bezig met plaatsingsadviezen van leerlingen die het vervolgonderwijs bepalen. De 
analyse die dit oplevert maakt inzichtelijk welke scenario’s er mogelijk zijn voor 
vervolgonderwijs en of dat huisvesting zal gaan knellen.  
 
4.a. Klopt het dat de Oekraïense basisschool volledig is gestopt? Dit staat namelijk niet 
zo op de gemeentelijke website. 
 
Het klopt dat de Tijdelijke Opvang Voorziening (Oekraïense basisschool) is gestopt. 
Inmiddels is de informatie op de gemeentelijke website hierop aangepast.   
 
4b. Hoe is de doorstroom naar het reguliere basisonderwijs tot nog toe verlopen? Heeft 
dit knelpunten opgeleverd voor de scholen? Bijvoorbeeld door het aantal kinderen dat 
erbij kwam of omdat kinderen getraumatiseerd zijn?  
De uit- en doorstroom is zeer verschillende geweest wordt aangegeven door de 
bestuurder van de Tijdelijke Opvangvoorziening (Oekraïense basisschool) onder 
verantwoordelijkheid van de Drieslag. Er waren in totaal 91 kinderen ingeschreven op 
deze tijdelijke school. De Drieslag is in samenwerking met Christelijke Hogeschool Ede 
(CHE) en de Radboud Universiteit bezig met een evaluatieonderzoek, waarin wordt 
gekeken hoe het met de leerlingen gaat, hoe de doorstroom is verlopen en tegen welke 
zaken scholen of leerkrachten aan (zijn ge)lopen. Later dit jaar volgen de resultaten. 
 
5. Wij vragen ons af of alle Oekraïense kinderen en jongeren wel toe zijn aan regulier 
onderwijs. Zijn er oplossingen voorhanden voor Oekraïense leerlingen die er nog niet 
klaar voor zijn?  
a. Mogen Oekraïense kinderen in de basisschoolleeftijd bijvoorbeeld gebruik (blijven) 
maken van het Nieuwkomersonderwijs, de taalklassen (NKS De Springplank) of het 
ISK? Zo niet, waarom niet? Zoja, levert dit knelpunten op, bijvoorbeeld in de 
bekostiging en kan de gemeente daar dan iets in betekenen?  
 
5. Nee, sommigen kinderen niet. Er is voor de scholen (NKS de Springplank en de ISK) 
vanuit het rijk een nieuwkomersbekostiging beschikbaar gesteld voor de eerste twee 
jaar dat een nieuwkomer in Nederland is. Dit wordt door de betreffende scholen zelf 
aangevraagd. Dit betekent dat een school nieuwkomersbekostiging kan ontvangen 
vanaf het moment van aankomst in Nederland tot twee jaar na aankomst. Daarna 
wordt de leerling regulier bekostigd. Oekraïense kinderen in de leerplichtige leeftijd en 
die korter dan 2 jaar in Nederland zijn kunnen en maken ook gebruik van het 
nieuwkomersonderwijs/ISK daar waar nodig voor de taalontwikkeling. In de praktijk 
zien we dat de aansluiting van de NKS en de ISK naar het reguliere onderwijs 
moeizaam is voor de kinderen. En het onderwijs ziet, ondanks het ontvangen 
taalonderwijs, nog een achterstand in de taalontwikkeling. 
 
5.a. Feitelijk gezien zou dit kunnen. Dit vraagt mogelijk echter (extra) 
huisvestingscapaciteit als leerlingen minder snel doorstromen en mogelijk meer inzet 
van docenten.  
Daarnaast stopt na 2 jaar de nieuwkomersbekostiging, maar hebben sommige 
leerlingen echter nog niet het benodigde taalniveau om goed mee te kunnen komen in 
het reguliere onderwijs. Een van de scenario’s zou kunnen zijn om deze leerlingen 
langer onderwijs te geven via de ISK, maar hier ontbreekt een stukje landelijke 
financiering ná de periode van 2 jaar. Een andere mogelijkheid zou extra begeleiding in 
de reguliere klassen kunnen zijn, maar ook dit vraagt extra financiering.  
 
b. Kunnen Oekraïense jongeren (VO) indien nodig langer gebruik maken van het ISK?  
Zoja, welke impact heeft dit voor het functioneren van de ISK en de bekostiging?  
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Zie 5a. 
 
6. Wij zouden het zeer spijtig vinden als door het wegvallen van de eenmalige subsidie 
of andere bekostigingsvraagstukken er problemen ontstaan in de huisvesting en/of 
opvang van deze leerlingen en daarmee mogelijk in de kwaliteit van onderwijs voor 
deze kinderen en jongeren. Ook is het niet wenselijk dat jongeren ervoor zouden 
kiezen dan maar niet meer naar school te gaan. Is het college het met ons eens dat we 
dat alles moeten proberen te voorkomen? Welke rol ziet het college hierin voor de 
gemeente? 
 
De gemeente voelt zich verantwoordelijk voor de ISK-leerlingen en staat in goed 
contact met de ISK en NKS de Springplank. Samen met de schoolbesturen wordt 
gekeken naar huisvestingsmogelijkheden voor onderwijs aan deze leerlingen. 
 
7. De ISK vervult een belangrijke rol in de scholing en integratie van anderstaligen, 
waaronder jonge statushouders en vluchtelingen. Voor deze kinderen/jongeren en 
onze samenleving is het van belang dat de ISK gehandhaafd blijft en goed kan 
functioneren. Indien er knelpunten optreden, verwacht Lokaal Belang dat de gemeente 
meedenkt en actie onderneemt.  
a. Is het college bereid de raad uitgebreid te informeren over de actuele situatie rond 
de huisvesting en het onderwijs op de ISK? Zijn er wachtlijsten, huisvestingsproblemen 
of problemen bij de bekostiging?  
 
Ja, het college zal de raad hierover informeren via de reguliere raadsinformatiebrieven 
over opvang & asiel. 
 
b. Er zitten vele miljoenen in de reservepot Reserve Opvang en Ondersteuning 
Nieuwkomers. Ziet het college een mogelijkheid om dit geld in te zetten om financieel 
bij te springen bij de bekostiging van de huisvesting van de ISK of andere 
bekostigingsproblematiek, indien nodig en dringend gewenst vanuit het onderwijsveld?   
 
Ja, deze reserve is gecreëerd en dit budget is breed inzetbaar rondom opvang en 
ondersteuning van nieuwkomers. Indien dit nodig wordt geacht zal het college hier een 
voorstel voor doen, welke dan wordt voorgelegd aan uw raad. 
 
Met vriendelijke groet, 
 
Burgemeester en wethouders, 
 
 
 
W. Wieringa   J. van der Tak 
Secretaris   Burgemeester 
 
 


